

**原作者及出處 (Original):**

Weaver PA, Catalino T, Townsend EL, Martin K, Dole RL.

Pediatr Phys Ther. 2020 Jul;32(3):267-274. doi: 10.1097/PEP.0000000000000715.

**翻譯者 (Translator):**

劉天慧

奇美醫院物理治療師，臺南，臺灣

**校閱者 (Reviewer):**

劉文瑜

長庚大學物理治療學系副教授，桃園，臺灣

**題目 (Title):**

兒童領域之核心能力引入專業物理治療師教育課程

Assimilation of the Pediatric Essential Core Competencies by Professional Physical Therapist Education Programs.

**摘要中文翻譯****目的：**

本研究乃探討做為提供兒童領域教育者之專業物理治療教育課程指引目的發展之兒童領域的核心能力(essential core competencies, ECCs)是否符合目前之情況，並分析執行ECCs於課程當中的誘因、阻礙及建議。

**方法：**

在專業物理治療教育系所的兒童物理治療教育者被徵召參加此研究。以描述性的統計分析封閉型問題回答的次數，並以內容分析(content analysis)來衍生研究主旨(themes)。

**結果：**

完成162份研究問卷，大部份的參與者有關注到核心能力(96%)及使用在兒童課程(curriculum)的內容中(88%)。比例中項(mean proportion) (86-95%)的參與者指出他們的兒童課程中執行ECCs為非常好或中度好。在實施核心能力中，有多項關於誘因、阻礙及建議的主旨被確定。

**結論：**

大部份的兒童物理治療教育者知道ECCs並且用於引導兒童物理治療教育來準備其畢業生服務兒科病人/個案。

## **Original Abstract**

### **PURPOSE:**

This study examined the degree to which pediatric essential core competencies (ECCs) are meeting their intended purpose to provide guidance to pediatric educators in professional physical therapy (PT) education programs and to determine facilitators, barriers, and recommendations to implementation of ECCs in curricula.

### **METHODS:**

Pediatric PT educators from professional PT education programs were recruited to participate in a survey. Descriptive statistics were used to analyze close-ended questions for frequency of responses and content analysis to generate themes.

### **RESULTS:**

Of the 162 completed surveys, most participants were aware of the ECCs (96%) and used them to inform pediatric curriculum (88%). A mean proportion (86%-95%) of participants perceived their program curricula addressed the ECCs very or moderately well. Multiple themes of facilitators/barriers/recommendations to ECC implementation were determined.

### **CONCLUSIONS:**

Most pediatric educators are aware of and using the ECCs to guide pediatric education to prepare graduates for pediatric patients/clients.

Lippincott Williams & Wilkins, a business of Wolters Kluwer Health and its affiliates take no responsibility for the accuracy of the translation from the published English original and are not liable for any errors which may occur.

威科集團醫療衛生業務部門之一：Lippincott Williams & Wilkins，及威科集團醫療衛生業務部門的其他附屬機構不承擔因從英文原文翻譯的準確性而導致的任何責任，也不承擔由於翻譯錯誤而導致的任何法律責任。